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Two events and two dates associated with the creation and development of the electrical 
resistance unit standard in Russia are considered. The main attention is paid to the 
creation of mercury samples of international ohm, conducting the first international 
comparisons, which allowed the Main Chamber of Measures and Weights to take a 
place among the leading national metrological institutes of the world. The importance 
of research results in the XIX and early XX centuries in Russia for the organization 
and conduct of modern key comparisons is shown. The influence of the work on the 
creation of mercury samples of international ohm on the formation of labor functions 
and qualifications of National metrological institute employees is noted.
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новая книга

Кутяйкин В.Г., Потапчик А.К., Зажигалкин А.В., Горбачев П.А.

Метрологическое обеспечение производства
Учебно-методическое пособие. — М.: Нижегородский филиал АСМС, 2023

Пособие содержит основные положения правовых и нормативных документов, а также прак-
тический материал по разным направлениям метрологического обеспечения применительно 
к работе как промышленных предприятий, так и организаций других видов деятельности.
Издание адресовано руководителям предприятий и метрологических служб, а также специалис
там различных направлений метрологического обеспечения производства, аккредитованных 
структур в сфере государственного регулирования обеспечения единства измерений, испыта-
тельных подразделений, в том числе в целях подтверждения соответствия, а также специалис
там по управлению качеством и техническому регулированию.
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